
   Program 15. zasedání zastupitelstva MČ Opava – Suché Lazce 
konaného dne 14. 11. 2024 v 18:15 hod.

1/15 Zahájení zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
2/15 Schválení programu zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
3/15 Volba ověřovatelů zápisu a zapisovatelky ze zasedání zastupitelstva MČ Suché 

Lazce
4/15 Kontrola usnesení z posledního zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce ze dne 

03. 09. 2024
5/15     Zpráva starosty o činnosti obce
6/15 Nákup zeleně pro výsadbu
7/15 Různé

Závěr

Přítomni dle prezenční listiny: 8
 
1 / 15 Zahájení zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce

- Starosta  obce  zahájil  zasedání  zastupitelstva  MČ  Suché  Lazce  ve  smyslu  §  92 
odstavce 1 zákona číslo 128/2000 Sbírky, o obcích a v souladu s článkem 9 odstavce 
1  Jednacího  řádu  Zastupitelstva  statutárního  města  Opavy  zahájil  15.  zasedání 
Zastupitelstva  městské  části  Opava  –  Suché  Lazce.  V souladu  s  §  93  odstavce  
1 zákona o obcích informoval o místě, době a navrženém programu připravovaného 
zasedání zastupitelstva, a to vyvěšením na úřední desce městské části Opava – Suché 
Lazce, tj. v zákonné lhůtě před zasedáním zastupitelstva, která činí 7 dnů.

- Taktéž konstatoval, že na dnešním zasedání nejsou přítomni – Mgr. Jiří Friedel (řádně 
omluven),  Josef  Doboš  (řádně  omluven)  a  David  Vavrečka  (řádně  omluven). 
Konstatoval,  že  se  jedná  o  řádné  zasedání  zastupitelstva,  které  bylo  svoláno  
a  vyhlášeno  dle  Jednacího  řádu  Zastupitelstva  statutárního  města  Opavy.  Zápis 
z minulého  jednání  zastupitelstva  byl  podepsán  určenými  ověřovateli  
a  proti  tomuto  nebyly  vzneseny  žádné  připomínky.  Proto  se  zápis  pokládá  za 
schválený. 

- Dále starosta informoval, že zastupitelstvo bude nahráváno jako audio záznam, který 
bude umístěn na webových stránkách městské části Opava – Suché Lazce.

- Pokud  subjekt  údajů,  tj.  fyzická  osoba,  k níž  se  osobní  údaje  vztahují,  žádá  o 
vypuštění  osobních a  citlivých údajů  dle  zákona o ochraně  osobních údajů,  nechť 
uplatní své právo dle poučení starosty obce před zahájením zastupitelstva. 

- Zastupitelstvo je usnášeníschopné. 

2 / 15 Schválení programu zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
- Starosta vyzval zastupitele ke schválení programu zasedání zastupitelstva MČ Suché 

Lazce. 
- Zastupitelé souhlasí: 8, zdržel se: 0, nesouhlasí: 0

3 /15 Volba ověřovatelů a zapisovatelky zápisu ze zasedání zastupitelstva 
MČ Suché Lazce

- Zápisem byla pověřena pí Zuzana Kubicová
- Ověřovateli byli zvoleni David Vícha a Tomáš Balhar



- Zastupitelé souhlasí: 8, zdržel se: 0, nesouhlasí: 0

4 / 15 Kontrola usnesení ze dne 03. 9. 2024
- Starosta obce informoval zastupitele o plnění usnesení ze dne 03. 09. 2024. Usnesení 

je průběžně plněno.
- Zastupitelé berou na vědomí: Pro 8, proti 0, zdržel se 0

5 / 15 Zpráva starosty o chodu obce.
- Starosta sdělil, že všechny srdečně zve na sobotní brigádu dne 16.11.2024. Bude se 

vysazovat  nový  remízek.  Starosta  vysazení  remízku  předem  projednal  s vedením 
Zemědělského  družstva  Kylešovice  a.s.,  které  s vysazením remízku  nemělo  žádný 
problém, pouze požadovalo 15 metrový prostor na vjetí techniky na pole. Garantem 
této  výsadby  je  zastupitel  Bc.  Aleš  Žídek,  který  je  krajinář.  V pátek  se  započnou 
přípravné práce a  v sobotu v 08:00 přiveze Zahradnictví  Weiss  s.r.o  stromy a keře 
k výsadbě. Brigáda začne v 9:00 a občerstvení je pro všechny účastníky zajištěno. 

- Starosta  informoval,  že  29.  11.  2024  proběhne  setkání  složek  v restauraci  Heja 
z důvodu obsazení kulturního zařízení.  

- Starosta dále pozval na Tradiční slezskou zabijačku, která se uskuteční v sobotu 23. 
11. 2024 v centru obce.

- Ing. Petr Žůrek se dotázal, zda k naší výsadbě zemědělci vybudují biopás.
- Starosta sdělil, že osloví Zemědělské družstvo Kylešovice a.s. 
- Starosta dále informoval, že proběhla schůzka ohledné kanálu splaškové kanalizace. 

Kanály se podařilo vyreklamovat a s opravou se začne na jaře příštího roku.
- Starosta  dále  sdělil,  že  úklid  po  povodních  v naší  obci  je  dokončen,  Vyčistily  se 

propustky a odstranily se nánosy bahna a kamení. Společnost Lesy ČR a.s. prořezala 
stromy, které hrozily spadnutím. 

- Ing. Petr  Žůrek se dotázal,  zda se opravená cesta na Přerovci u potoka bude ještě 
dosypávat.

- Starosta sdělil, že je přislíbeno, že se potok Sedlinka, se dá do investičních akcí a tok 
by se zreguloval. 

- Dále  sdělil,  že  Povodí  Odry  má  po povodních  škody za  2,5  miliardy korun a  na 
investice má cca 150 milionů korun.  Přehrada Sedlinka se bude muset také vyčistit a 
přelivová hrana se bude zvyšovat. Během povodní ve vodní nádrži Sedlinka proteklo 
18 m³/s.

- Starosta vyzval zastupitele, aby vzali zprávu starosty na vědomí.
- Zastupitelé berou na vědomí: Pro 8, proti 0, zdržel se 0

6 / 14 Nákup zeleně pro výsadbu
- Starosta zaslal informace na nákup zeleně zastupitelům mailem.
- Starosta dále sdělil, že obecní úřad oslovil v rámci výběrového řízení celkem pět firem 

a to zahradnictví v Raduni, v Oldřišově, dvě v Opavě a Oticích. Bohužel přišla pouze 
jedna nabídka o to od zahradnictví Weiss z Otic. Výběrovému řízení samotnému to 
nevadí a může být schváleno. K této nabídce zahradnictví Weiss provede i faktickou 
ukázku výsadby stromku a to přímo na místě pro občany, kteří  dorazí  na brigádu. 
Brigáda  s  výsadbou  této  zeleně  proběhne  tuto  sobotu  16.  11.  2024  od  9:00  hod. 
Výsadba bude probíhat na ulici Sedlická a bude se výsadbou tvořit nová polní cesta k 
již v minulém roce vytvořené cestě z Nových Sedlic. Výsadba se koná k výročí 800 let 
města Opavy. SMO by mělo přispět finančními prostředky na tuto výsadbu. Kolik to 
nakonec bude, ještě přesně nevíme. V první fázi byla přislíbena kompenzace úplná, ale 
po katastrofálních povodních musíme respektovat, že finanční prostředky na výsadbu 



nové zeleně a odklízení té poškozené jsou potřeba úplně jinde. Náš rozpočet s tímto 
výdajem nepočítal v prvopočátku, ale zaplatíme jej z rezervy.

- Starosta vyzval zastupitele ke schválení nákupu zeleně pro výsadbu.
- Zastupitelé souhlasí: Pro 8, proti 0, zdržel se 0

7/14 Různé
- P. Tomáš Balhar se dotázal na placení stočného v obci.
- Starosta  sdělil,  že  až  v tomto  týdnu  jsme  dostali  instrukce,  jak  se  stočné  účtuje. 

Přípojky napojené v roce 2023 s ÚS vydaným do 31. 12. 2023 (u těchto je termín pro 
stočné od 1. 1. 2024), přípojky napojené v roce 2023 s ÚS vydaným až v roce 2024 
(tam bude termín stanoven od vydaného územního souhlasu), přípojky napojené až v 
roce 2024 s ÚS vydaným do 31. 12. 2023 (tam bude termín stanoven od oznámení 
ohlášení napojení), Obecně platí,  že vlastník připojované nemovitosti /  odběratel  je 
povinen  s  provozovatelem  splaškové  kanalizace  na  zákaznickém  centru  uzavřít 
„Smlouvu  o  dodávce  vody  z  vodovodu  a  odvádění  odpadních  vod  kanalizací“  v 
souladu s novelou zákona č. 274/2001 Sb., o vodovodech a kanalizacích.

- Odvádění odpadních vod do kanalizace bez uzavřené smlouvy nebo v rozporu s ní je 
považováno  za  neoprávněné  vypouštění  do  kanalizace  pro  veřejnou  potřebu.  Toto 
připojování  nemovitostí  na  splaškovou  kanalizaci  bez  patřičného  povolení  vč. 
uzavřené  smlouvy s provozovatelem,  bylo  do 30.  6.  2023 tolerováno,  jelikož  bylo 
žádoucí  postupné  napojování  nemovitostí,  aby  mohl  být  zajištěn  bezpečný  provoz 
nové čistírny odpadních vod (ČOV),  která je  součástí  nově vybudované splaškové 
kanalizace Komárov a Suché Lazce, kdy zkušební provoz ČOV byl spuštěn v lednu 
2023 a trval do 30. 6. 2024.

- Dle § 18 odst. 1 zákona č. 274/2001 Sb., o vodovodech a kanalizacích (ZoVaK) je 
odvádění odpadních vod z pozemku nebo stavby splněno okamžikem vtoku odpadních 
vod z kanalizační přípojky do kanalizace, což obyvatelé doložili „Ohlášením napojení 
domovní  přípojky“,  takže  jsou  prokazatelně  napojeni  na  kanalizaci  od  data,  které 
uvedli. 

- Vlastník připojené nemovitosti jako odběratel se dopouští přestupku, pokud vypouští 
odpadní vody do kanalizace bez uzavřené písemné smlouvy o odvádění odpadních vod 
(§ 10 odst. 2a „ZoVaK“).

- Termín pro stočné je závislý na vydaném územním souhlasu a ohlášení napojení.
- Stočné za rok 2023 zpětně nikdo neplatí, i když měli povolení odboru výstavby (v roce 

2022 a 2023) a byli v roce 2023 připojeni na novou splaškovou kanalizaci, ale neměli 
podanou patřičnou žádost o zřízení kanalizační přípojky u společnosti SmVaK Ostrava 
a.s., jako provozovatele kanalizace.  

- Starosta dále sdělil, že občané mohou předat Žádost o zřízení kanalizační přípojky na 
obecní úřad a starosta je hromadně předá na společnost SmVak a.s.

- Starosta dále sdělil, že požádal pana náměstka, aby tyto informace byly sděleny všem 
občanů dopisem. Zatím se tak nestalo.

- Starosta informoval, že po uzavření smlouvy se společností SmVak a.s. můžou občané 
žádat o dotaci 5000 Kč na odboru majetku města u paní Černohorské.

- P. David Vícha se dotázal na odběry vzorků vody na ulici Návrší.
- Starosta poděkoval panu Víchovi, že zajistil nezávislou laboratoř, která tyto vzorky 

odebrala. 
- Dále sdělil,  že  vzorky byly odebrány od tří  nemovitostí.  Nevyhovující  byly pouze 

v množství železa a to je fakticky bráno jako pitná voda. 
- Starosta informoval, že oprava se plánuje na rok 2026-2027. 
- Pí Darina Vašková se dotázala, kdy se bude zdobit vánoční stromeček.



- Starosta sdělil, že ve čtvrtek 28. 11. 2024 a požádal Mgr. Martinu Škrobánkovou, zda 
by děti ve škole mohly vytvořit větší ozdoby na stromeček.

- P. David Vícha se dotázal na stav zastávky na horním konci.
- Starosta sdělil, že v příštím roce se celá opraví.

← Závěr

← David Vícha      Tomáš Balhar



U S N E S E N Í
15. zasedání Zastupitelstva městské části Suché Lazce

konaného dne 14. 11. 2024 v 18:15 hodin
v místo konání, Přerovecká 129/68, Suché Lazce

1/15 ZMČ 24 Zahájení zasedání zastupitelstva 

2/15 ZMČ 24 Schválení programu zasedání zastupitelstva městské části
Zastupitelstvo městské části
1. schvaluje
Program zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
Výsledek hlasování: 
Pro:8, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0
Usnesení: PŘIJATO

3/15 ZMČ 24 Volba ověřovatelů a zapisovatelky zápisu
Zastupitelstvo městské části
1. volí
Zapisovatelku zápisu pí Zuzanu Kubicovou ze zasedání
zastupitelstva městské části konaného dne 14.11. 2024
a ověřovatelé
a) Davida Víchu
b) Tomáše Balhara
Výsledek hlasování: 
Pro: 8, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0
Usnesení: PŘIJATO

4/15 ZMČ 24 Kontrola usnesení ze dne 03. 09. 2024
Zastupitelstvo městské části
1. Bere na vědomí
Kontrolu usnesení zastupitelstva MČ Suché Lazce ze dne 03. 09. 2024
Výsledek hlasování: 
Pro: 8 Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0 
Usnesení: PŘIJATO

5/15 ZMČ 24 Zpráva starosty o chodu obce
Zastupitelstvo městské části
1. Bere na vědomí
- Informace o sobotní brigádě
- Informace o setkání složek
- Informace o Tradiční slezské zabijačce 
- Informace o splaškové kanalizaci 
- Informace o povodních
- Informace o opravě cesty na Přerovci 
- Informace o vodní nádrži Sedlinka opravy po povodních

Výsledek hlasování: 
Pro: 8, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0
Usnesení: PŘIJATO



6/15 ZMČ 24 Nákup zeleně pro výsadbu
Zastupitelstvo městské části
1. schvaluje
Nákup zeleně pro výsadbu, kterou dodá Zahradnictví WEISS 165188 
Kč.
Výsledek hlasování: 
Pro:8, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se:0 
Usnesení: PŘIJATO

7/15 ZMČ 24 Různé

Zastupitelstvo městské části
1. Bere na vědomí
- Informace o placení stočného v obci
- Informace o odběru vzorků pitné vody ulice Návrší
- pozvánka na vinobraní 14. 9. 2024 Informace o zdobení vánočního 
stromečku
- Informace o opravě zastávky na Horním konci
Usnesení: PŘIJATO

Závěr

Mgr. Petr Orieščík Ing. Václav Skuplík 
Starosta MČ Suché Lazce místostarosta MČ Suché Lazce
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